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IZVJEŠTAJ	O	RADU	ZA	LIPANJ	2024.	

U	lipnju	2024.	Hrvatski	 liječnički	zbor	 je	 imao	značajan	mjesec	 ispunjen	važnim	događanjima	i	

postignućima.	U	subotu,	8.	lipnja	2024.	godine,	održana	je	redovna	sjednica	Glavnog	odbora	HLZ-

a,	 koja	 je	 prethodila	 Skupštini	 HLZ-a.	 Na	 sjednici	 Glavnog	 odbora	 HLZ-a	 predstavljeno	 je	

financijsko	i	revizorsko	izvješće	za	2023.	godinu	s	pozitivnom	ocjenom	te	 je	 izložen	financijski	

plan	 za	 2025.	 godinu.	 Predstavljeni	 su	 i	 dobitnici	 redovnih	 odličja,	 uključujući	 po	 prvi	 put	 i	

dobitnike	odličja	dr.	Franjo	Miličić	u	ovoj	150.	jubilarnoj	godini	HLZ-a.	Na	sjednici	su	osnovana	

nova	 stručna	 društva	 i	 sekcije	 te	 su	 načinjene	 manje	 dopune	 Statuta.	 Glavni	 odbor	 HLZ-a	

jednoglasno	 je	 izrazio	 snažnu	podršku	predsjedniku,	 	 prof.	 Željku	Krznariću	u	 vođenju	HLZ-a.	

Glavni	odbor	bilo	je	uvod	u	Skupštinu	HLZ-a,	koja	se	održala	odmah	nakon	sjednice,	gdje	su	sve	

odluke	 potvrđene.	 Skupština	 je	 zabilježila	 impresivan	 kvorum,	 s	 prisutnih	 130	 delegata	 od	

mogućih	 211.	 Skupštinom	 je	 predsjedao	 dr.	 Renato	 Mittermayer,	 predsjednik	 radnog	

povjerenstva.	Prof.	Krznarić	je	podnio	detaljno	izvješće	o	radu	HLZ-a	od	posljednje	Skupštine,	a	

usvojena	 su	 i	ostala	 izvješća	 tijela	HLZ-a.	Ovaj	 značajan	događaj	potvrdio	 je	kontinuirani	 rad	 i	

napredak	HLZ-a	te	pokazao	zajedništvo	 i	posvećenost	svih	članova	u	unaprjeđenju	medicinske	

struke	i	znanosti	u	Hrvatskoj.	Profesor	Krznarić	se	zahvalio	svim	članovima	Izvršnog	odbora	koji	

su	sudjelovali	u	radu	Glavnog	odbora	 i	Skupštine.	Također	 je	najavio	buduće	sjednice	Glavnog	

odbora,	uključujući	planirani	sastanak	u	Gospiću	na	jesen,	kao	i	izbornu	skupštinu	u	veljači	2025.	

HLZ	je	uputio	čestitke	timu	u	Kliničkom	bolničkom	centru	Merkur	na	izvanrednom	postignuću	

prve	 multivisceralne	 transplantacije	 pet	 organa	 kod	 jednog	 pacijenta.	 Ovo	 postignuće,	 koje	

uključuje	transplantaciju	želuca,	tankog	i	debelog	crijeva,	jetre	i	gušterače,	predstavlja	značajnu	

prekretnicu	 u	 medicinskoj	 praksi	 i	 zahtijeva	 vrhunsku	 stručnost,	 preciznost	 i	 timski	 rad.	 Na	

zahtjev	nekoliko	stručnih	društava	HLZ-a,	uključujući	Hrvatsko	društvo	za	hematologiju,	Hrvatsko	

onkološko	društvo	i	Hrvatsko	društvo	za	internističku	onkologiju,	HLZ	je	zatražio	od	Hrvatskog	

zavoda	za	zdravstveno	osiguranje	(HZZO)	dodatno	obrazloženje	vezano	uz	procjene	kriterija	za	

praćenje	ishoda	liječenja	lijekovima	s	Popisa	skupih	lijekova.	Stručna	društva	naglašavaju	da	je	

postojeći	 administrativni	 postupak	 prezahtjevan	 te	 su	 sklona	 razmotriti	 pojednostavljenje	

predložene	metodologije.	HLZ	je	tražio	dodatna	pojašnjenja	od	HZZO-a	kako	bi	olakšao	aktivnosti	

svojih	članova	u	praćenju	ishoda	liječenja.	Implementacija	upitnika	u	elektronički	sustav	do	sada	

nije	zaživjela,	pa	se	očekuju	daljnje	smjernice.	
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UEMS	(Europska	unija	medicinskih	specijalista)	predložila	je	prof.	Nadu	Čikeš	za	nagradu,	te	je	

HLZ	 zamoljen	da	napiše	pismo	preporuke	 za	ovu	nominaciju.	HLZ	 će	 s	 velikim	zadovoljstvom	

pripremiti	 ovaj	 dokument,	 budući	 da	 prof.	 Čikeš	 svojim	 značajnim	 doprinosima	 u	 UEMS-u	

zaslužuje	ovo	priznanje.	

Tijekom	ljeta,	zbog	korištenja	godišnjih	odmora	djelatnica	i	manjka	stručnih	skupova,	Središnjica	

HLZ-a	radit	će	od	8	do	16	sati,	te	utorkom	od	8	do	17	sati.		

Predsjednik	 HLZ-a	 izvijestio	 je	 o	 sastanku	 s	 Ministrom	 zdravstva	 na	 kojem	 je	 raspravljano	 o	

pravilniku	 o	 specijalizacijama.	 Istaknuto	 je	 da	 su	 neki	 specijalizanti	 polagali	 UEMS-ov	

specijalistički	ispit	prije	završetka	specijalizacije	u	Hrvatskoj,	što	je	protivno	pravilima.	Planira	se	

dorada	pravilnika	kako	bi	se	to	uskladilo.	

Razgovaralo	 se	 i	 o	 nadolazećem	 sastanku	 s	 prof.	 Rašićem	 u	 vezi	 izrade	 skulpture	 dr.	 Franje	

Miličića,	prvog	predsjednika	HLZ-a,	u	originalnoj	veličini.		

Predsjednik	HLZ-a	održao	je	sastanak	s	g.	Draganom	Bralićem,	urednikom	časopisa	Medix,	gdje	je	

dogovoreno	 da	 će	 se,	 zbog	 visokih	 troškova	 organizacije	 150.	 obljetnice,	 prikupljeni	 tekstovi	

objaviti	 u	 časopisu	 Liječnički	 vjesnik	 umjesto	 u	 suplementu	 Medixa.	 Također,	 dogovoreni	 su	

intervjui	i	objava	tekstova	vezanih	uz	značajne	događaje	i	obljetnice	HLZ-a.	Ujedno	je	dogovoreno	

da	će	se	tekstovi	stručnih	društava	i	podružnica	HLZ-a	objaviti	u	časopisu	Liječnički	vjesnik.	

HLZ	 je	zaprimio	dopis	pravobraniteljice	vezano	uz	 terminologiju	 -	 	upotreba	riječi	 „stidnica“	u	

udžbeniku	 iz	 prirode	 za	 6.	 razred.	HLZ	 će	 u	 suradnji	 s	 Institutom	 za	 hrvatski	 jezik	 i	 stručnim	

društvima	raditi	na	pronalaženju	adekvatne	terminologije.		

HLZ	je	na	svojim	mrežnim	stranicama	objavio	interno	izvješće	o	prijenosu	vrijednosti	Inovativne	

farmaceutske	 inicijative	prema	stručnim	društvima,	podružnicama	 i	 sekcijama	HLZ-a	 za	2023.	

godinu.	

Ovaj	mjesec	je	potvrdio	kontinuirani	rad	HLZ-a	na	unaprjeđenju	medicinske	struke,	uz	značajna	

postignuća	i	planove	za	buduće	aktivnosti	koje	će	dodatno	osnažiti	medicinsku	zajednicu	u	

Hrvatskoj.	
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